
Konsultatīvās padomes sanāksmes 
PROTOKOLS 

Rīgā 
 
 

2024.gada 13.septembrī       Nr.2 
 
Sanāksme notiek klātienē Sabiedrisko pakalpojumu regulēšanas komisijas (Regulators) 
telpās Ūnijas ielā 45, Rīgā, LV-1039, un attālināti tiešsaistes režīmā ar 
lietojumprogrammas „Microsoft Teams Meeting” nodrošinājumu. 
 
Sanāksmē piedalās:  

1) Regulatora pārstāvji (klātienē): 
Alda Ozola, padomes priekšsēdētāja 
Jānis Miķelsons, izpilddirektors 

 
2) Regulatora pārstāvji (attālināti): 

Imants Mantiņš,  padomes loceklis 
Intars Birziņš,  padomes loceklis 
Anna Upena, padomes locekle 
Rota Šņuka, padomes locekle 
 

3) Konsultatīvās padomes pārstāvji (klātienē): 
Līga Rozentāle,  Konsultatīvās padomes vadītāja vietniece, Klimata un 

enerģētikas ministrijas (KEM) valsts sekretāra 
vietniece enerģētikas politikas jautājumos 

Jānis Bērziņš, Latvijas Siltumuzņēmumu asociācijas viceprezidents  
4) Konsultatīvās padomes pārstāvji (attālināti): 

Gatis Ābele, Latvijas Tirdzniecības un rūpniecības kameras (LTRK) 
Enerģētikas komitejas priekšsēdētājs 

Agija Leitāne-Šķēle, Finanšu ministrijas Juridiskā departamenta direktora 
p.i. 

Aino Salmiņš,  Latvijas Pašvaldību savienības padomnieks 
tautsaimniecības jautājumos 

Ilonda Stepanova,  Satiksmes ministrijas Sakaru departamenta direktore 
Jānis Mucenieks,  Latvijas Brīvo arodbiedrību savienības LAB „Enerģija” 

konsultants 
Kārlis Piģēns,  Konkurences padomes padomes loceklis 
Rinalds Celmiņš, Viedās administrācijas un reģionālās attīstības 

ministrijas Digitālās politikas departamenta direktors 
Baiba Miltoviča, Latvijas Patērētāju interešu aizstāvības asociācijas 

koordinatore Eiropas Savienības jautājumos 
 
  



5) Konsultatīvās padomes sekretariāta pārstāvji (klātienē): 
Ieva Lezdiņa, Ieva Lazdiņa, Džeina Šteinberga 

 
6) Regulatora izpildinstitūcijas pārstāvji (klātienē): Ivars Tauniņš, Dace Čodare-

Plaude, Lija Makare 
 
7) Regulatora izpildinstitūcijas pārstāvji (attālināti): Anda Done, Diāna Kibelko-

Garbuzova, Diāna Popena, Edmunds Rudzītis, Elita Grante, Ieva Feldmane, Ilze 
Birzniece, Ilze Tarvāne, Irēna Razumļova, Kristaps Treimanis, Līga Lamba, Viesturs 
Kadiķis, Sigita Tukiša, Inga Balabkina, Dita Jansone, Kārlis Barančans 

 
Sanāksmi protokolē: Ieva Lezdiņa, Konsultatīvās padomes sekretariāta pārstāve. 

Sanāksmi sāk pulksten 13.00. 

Notiek audioieraksts.  

 

Konsultatīvās padomes vadītāja vietniece Līga Rozentāle iepazīstina klātesošos ar 
apstiprināto darba kārtību.  

 
 

DARBA KĀRTĪBA 

1. SKDS aptaujas rezultāti par Regulatoru. 

2. Regulatora stratēģijas 2022.–2026.gadam vidustermiņa izvērtējums. 

3. OECD vizīte Latvijā 24.–25.septembrī par Regulatora novērtējumu. 

4. Par gaidāmās apkures sezonas siltumenerģijas tarifiem. 

5. Par sinhronizācijas ietekmi uz sistēmas pakalpojumu cenām. 

6. Dažādi jautājumi. 

 

 

 1. SKDS aptaujas rezultāti par Regulatoru 
 

Jānis Miķelsons sniedz prezentāciju „SKDS aptaujas rezultāti par Regulatoru’’. 
 
Līga Rozentāle norāda, ka pozitīvi vērtējams tas, ka Regulatoram izdevies visu 

laika periodu, tajā skaitā kovida laikā, sadaļā par sadarbību ar komersantiem gūt 
augstus rezultātus un uz attīstību vērstu vērtējumu.  

 
Jānis Bērziņš norāda, ka no komersantu skatpunkta pētījuma rezultāti atbilst 

reālajai pieredzei.  
 



2. Regulatora stratēģijas 2022.–2026.gadam vidustermiņa 
izvērtējums 

 

J. Miķelsons sniedz prezentāciju „Regulatora stratēģijas 2022.–2026.gadam 

vidustermiņa izvērtējums’’. 

Prezentācijas laikā Miķelsons aicina Konsultatīvas padomes locekļus tuvāko nedēļu 

laikā rakstveidā sniegt priekšlikumus un ieteikumus par stratēģijas iespējamiem 

papildinājumiem un to, kam Regulatoram jāpievērš uzmanība. Tas palīdzētu 

Regulatoram pilnvērtīgāk sagatavot izvērtējamu par kopējo stratēģijas tvērumu.  

 

 

 

3. OECD vizīte Latvijā 24.–25.septembrī par Regulatora novērtējumu 
 

     Jānis Miķelsons sniedz īsu informāciju par OECD vizīti Latvijā 24.–25.septembrī 

saistībā ar Regulatora novērtējumu.  

Lija Makare, Regulatora starptautisko attiecību vadītāja, sniedz papildu 

informāciju par OECD vizīti Latvijā 24.–25.septembrī, norādot, ka šis būs jau trešais 

OECD novērtējums un pirmais bija ļoti padziļināts, kurā piedalījās arī citu valstu 

regulatori. Šobrīd tiek veikts progresa vērtējums. Papildus L. Makare arī atgādina par 

Konsultatīvās padomes locekļiem izsūtīto ielūgumu un aicinājumu reģistrēties 

25.septembra pasākumam, kurā OECD stāstīs par jaunākā novērtējuma rezultātiem. 

 

 
 

 
4. Par gaidāmās apkures sezonas siltumenerģijas tarifiem 

 
J. Miķelsons sniedz prezentāciju „Par gaidāmās apkures sezonas siltumenerģijas 

tarifiem’’. 

L. Rozentāle norāda, ka drīzumā tiek plānota Valsts enerģētiskās krīzes centra 

sēde, kas katru gadu tiek sasaukta pirms apkures sezonas sākuma, kurā labprāt šo 

prezentāciju dzirdētu vēlreiz.  

 

 



5. Par sinhronizācijas ietekmi uz sistēmas pakalpojumu cenām 
 

 

L. Rozentāle sniedz mutvārdu prezentāciju „Par sinhronizācijas ietekmi uz sistēmas 

pakalpojumu cenām’’. L. Rozentāle norāda, ka 85% no kopējām sinhronizācijas 

projekta izmaksām ir segtas no Eiropas Savienības līdzfinansējuma vai pārslodzes 

maksas ieņēmumiem un attiecīgi nerada ietekmi uz elektroenerģijas sistēmas 

pakalpojumu tarifiem. No atlikušajām izmaksām, kas tiek segtas no pārvades sistēmas 

pakalpojumu tarifa, 87% jau ir ietvertas spēkā esošajā pārvades tarifā. Sinhronizācijas 

projekta pabeigšana 2025.gada februārī nemainīs sistēmas pakalpojumu tarifus 

2025.gadā. Savukārt nākamajā regulatīvajā periodā no 2026.gada sinhronizācijas 

projekta atlikušo izmaksu ietekme provizoriski būs 1% attiecībā uz pārvades sistēmas 

pakalpojumu tarifu un 0,25% ietekme uz sadales sistēmas pakalpojumu tarifu.  

L. Rozentāle papildina, ka attiecībā uz elektroenerģijas cenām bāzes scenārijā cenu 

prognozes līdz 2030.gadam neidentificē būtiskas cenu izmaiņas Baltijas reģionā 

salīdzinājumā ar 2023.–2024. gadu. Vienlaikus cenu atšķirība ar Skandināviju 

saglabāsies, līdz Baltijā (Latvijā) būs konkurētspējīga vietējā ražošana, kas aizpildīs 

vēsturisko 30% importu. 

 

 
 

6. Dažādi jautājumi 
 

Konsultatīvās padomes dalībnieki vienojas, ka nākamā Konsultatīvās padomes 

sanāksme tiks organizēta klātienē 2024.gada 5.decembrī.  

Pirms sēdes izsludināšanas jānoskaidro visu pārējo locekļu viedokļi par vēlamajam 

tēmām, kuras skatīt nākamajās sēdēs, kas plānotas klātienē. 

 

L. Rozentāle pateicas visiem par dalību un pulksten 14.45 slēdz sanāksmi. 

 

 

Konsultatīvās padomes vadītāja vietniece   Līga Rozentāle 

Konsultatīvās padomes sekretariāta pārstāve   Ieva Lezdiņa 

 

DOKUMENTS PARAKSTĪTS AR DROŠU ELEKTRONISKO PARAKSTU UN SATUR LAIKA ZĪMOGU 


